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Zanatlije najtra`enije 
na tr`i{tu rada 

U Bijeqini je odr`an sastanak
povodom upisne politike Grada za
{kolsku 2018/2019. godinu, kome su
pored gradona~elnika Mi}e Mi}i}a

i predstavnika Gradske uprave,
u~estvovali predstavnici srednjih
{kola, Zavoda za zapo{qavanje,
Zanatsko- preduzetni~kog
udru`enja "Preduzetnik" i
Podru~ne privredne komore
Bijeqina.

Predsjednik Aktiva direktora
srednjih {kola regije Bijeqina
Du{ko \uri} naveo je da je ciq ovog
sastanka uskla|ivanje upisne poli-
tike sa potrebama tr`i{ta rada.

- Izme|u ostalog, u planu je da se
naredne {kolske godine otvori
odjeqenje za obrazovanje frizera, s
obzirom na to da je ovaj zanat potre-
ban na tr`i{tu rada - najavio je

\uri}.
Direktor Podru~ne privredne

komore Bijeqina Slavica
Markovi} navela je da ova ustanova

u~estvuje u kreiranju upisne poli-
tike zajedno sa Ministarstvom
prosvjete i kulture i to na osnovu
anketa koje pokazuju koja su defici-
tarna zanimanja potrebna na
tr`i{tu rada.

- U Bijeqini je u prethodnom
periodu otvoreno odjeqenje za obra-
zovanje drvoprera|iva~a, {to se
pokazalo kao vrlo korisno. S
obzirom na to da je Bijeqina posta-
la poznata kao turisti~ka desti-
nacija, od velikog je zna~aja da se u
ovom Gradu obrazuju ugostiteqi,
konobari i kuvari, jer su poslo-
davci izrazili potrebu za ovim
kadrom - istakla je Markovi}eva.

Izvr{ni direktor Udru`enja
"Preduzetnik" Milorad Stevi}
naveo je da su na tr`i{tu rada
potrebne zanatlije, a da sve ~e{}e
roditeqi djecu usmjeravaju na
fakultete, te da izbjegavaju da ih
{koluju za zanate.

- Diplomirani menaxeri i ekono-
misti su suficitarni i vrlo te{ko
je sa ovim zanimanjima prona}i
posao, dok zanatlije mogu dobiti
posao mnogo lak{e, jer je sve manje
ovog kadra - upozorio je Stevi}, koji
je istakao da je neophodno da se
mladi okrenu samozapo{qavawu.

On je skrenuo pa`wu da su
Bijeqini neophodni obrazovani
frizeri, te da kursevi ne mogu
proizvesti stru~an i osposobqen
kadar u ovoj djelatnosti.

- Tako|e, na tr`i{tu rada su
potrebni i kozmeti~ari,
grafi~ari, zanatlije iz oblasti
gra|evinarstva, kao i varioci i
bravari - istakao je Stevi}.

Gradona~elnik Bijeqine Mi}o
Mi}i} naveo je da u Bijeqini ima
dovoqno mjesta u sredwim {kolama
i da se svi |aci mogu upisati nakon
zavr{ene osnovne {kole, kao i da
ove godine 1029 u~enika zavr{ava
deveti razred.

- Nedostaju nam zanatlije i nadamo
se da }e se osnovci vi{e opredije-
qivati za zanatska zanimawa -
poru~io je Mi}i}, koji je skrenuo
pa`wu da je |acima neophodna prak-
ti~na nastava i apelovao na
Ministarstvo obrazovawa da se
uvede vi{e prakse u sredwe {kole.
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Gradona~elnik Mi}o Mi}i} pot-
pisao je danas sa predstavnicima
Centra za socijalni rad, Policijske
uprave Bijeqina i Udru`ewa
gra|ana za promociju obrazovawa
Roma "Otaharin" revidirani
Protokol o saradwi i postupawu
nadle`nih subjekata na za{titi i
zbriwavawu djece zate~ene u pros-
ja~ewu na podru~ju Grada Bijeqina.

Ova aktivnost je realizovana u
okviru projekta "Boqa podr{ka
pru`alaca socijalnih usluga soci-
jalno ugro`enim osobama" koji
sprovodi Udru`ewe"Otaharin" uz

podr{ku Wema~kog dru{tva za
me|unarodnu saradwu (GIZ).

- Nadamo se da }e aktivnosti reg-
ulisane revidiranim Protokolom
biti od koristi za romsku popu-
laciju, a najvi{e za djecu koja imaju
socijalne probleme. Gradska uprava
se trudi da vodi ra~una o pola`aju

Roma i nastojimo da u na{em Gradu
napravimo ambijent u kome bi roms-
ka djeca imala isti dru{tveni tret-
man kao i druga djeca - istakao je
gradona~elnik Bijeqine Mi}o
Mi}i}, uz rije~i zahvalnosti
"Otaharinu" na svim aktivnostima i
zalagawima za poboq{awe statusa
Roma.

On je dodao da je opredjeqewe
Gradske uprave da svi gra|ani
Bijeqine imaju isti status i jednake
{anse.

Direktor Centra za socijalni rad
Milorad Sofreni} je naveo da je ova

ustanova aktivan u~esnik u
rje{avawu problema romske popu-
lacije.

- Nadamo se da }emo jo{ uspje{nije
i konkretnije djelovati nakon pot-
pisivawa ovog Protokola, koji
zapravo predstavqa reviziju
Protokola potpisanog 2012. godine,

kao i da }emo biti od koristi djeci i
roditeqima djece koja imaju soci-
jalne probleme - istakao je
Sofreni}.

Na~elnik Sektora policije u
Policijskoj upravi Bijeqina
Stjepan Terzi} naveo je da su
Protokolom definisane smjernice
rada i postupawe policijskih
slu`benika.

- Na{e obaveze su uo~avawe pros-
ja~ewa, kao i djelovawe po prijavi
gra|ana, {to podrazumijeva izlazak
na lice mjesta i obavje{tavawe
ostalih subjekata, koji su potpisali
Protokol, o konkretnom slu~aju s
ciqem rje{avawa problema - pojas-
nio je Terzi}.

Dragan Jokovi} iz Udru`ewa
"Otaharin" naveo je da revidirani
Protokol vrlo jasno defini{e
obaveze svih potpisnika.

- Ovakvim dokumentom smo
postavili dobre temeqe za daqe
djelovawe i na nama je da taj doku-
ment daqe pro{irujemo na sve
institucije i da on za`ivi i dopri-
nese rje{avawu problema
prosja~ewa - istakao je Jokovi}, uz
apel gra|anima da prijavquju pros-
ja~ewe Policijskoj upravi.

Nacionalni koordinator region-
alnog projekta "Socijalna prava za
rawive grupe" Tawa Junuzovi} je
ocijenila da Bijeqina predwa~i u
BiH kada je rije~ o uspjesima i real-
izaciji svih ideja i procesa koji
dolaze od Udru`ewa gra|ana
"Otaharin" kao i kroz projekat
socijalnih prava.

- U Bijeqini je, izme|u ostalog,
otvorena prva Kancelarija za
nacionalne mawine na nivou BiH, a
u toku je i realizacija projekta koji
predvi|a obuku `ena Romkiwa, ali i
drugih ugro`enih `ena, za rad u
staklenicima - istakla je
Junuzovi}eva.

Na podru~ju Grada Bijeqina u
osnovnim {kolama se trenutno
{koluje oko 150 romske djece, u sred-
wim desetak, dok jedna djevojka
poha|a fakultet.

Potpisan revidirani Protokol
o spre~avawu prosja~ewa
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Predlo`ena saradwa na uzgoju
divqa~i sa Vukovarsko-sremskom
`upanijom

Fajnen{el tajms: Bijeqina me|u
najpo`eqnijim evropskim gradovima za
investirawe

Bijeqinu su danas posjetili pred-
stavnici Vukovarsko-sremske
`upanije iz Hrvatske koji su pred-
stavnicima Gradske uprave Grada
Bijeqina predlo`ili saradwu

lova~kih dru{tava sa podru~ja
Semberije i ove `upanije.

Zamjenik `upana Vukovarsko-
sremske `upanije Josip Dabro je

istakao da je ova `upanija predwa~i
u Hrvatskoj u povla~ewu sredstava iz
evropskih fondova kroz razne
oblike operativnih programa
Evrpske Unije, odnosno, da za real-

izaciju projekata ve} godinama ost-
varuju prekograni~nu saradwu sa
Srbijom, kao da im je `eqa da sarad-
wu ostvare i sa BiH.

-  Grad Bijeqina je najozbiqniji
partner za ovakve projekte i danas
smo dobili podr{ku za na{u ideju da
lova~ko dru{tvo iz ovog Grada ost-
vari saradwu sa lova~kim dru{tvom
iz Vukovarsko-sremske `upanije na
uzgoju jelena lopatara. Podru~je
Semberije je ranije bilo prirodno
stani{te za ovu vrstu divqa~i i
ideja je da, uz pomo} sredstva fondo-
va Evropske Unije, obezbijedimo
stani{te na kome bismo uzgajali
jelene i daqe ih reprodukovali -
naveo je Dabro.

Predstavnici Grada Bijeqina su
podr`ali ovu ideju, a ovom prilikom
su najavqeni daqi razgovori oko
wene realizacije, kao i da }e u pro-
jekat biti ukqu~eni poqoprivredni
fakulteti iz Osijeka i Bijeqine.

Dabro je napomenuo da ovakve pro-
jekte sa 85 odsto sredstava sufinan-
sira Evropska Unija, dok 15 odsto
izdvajaju lokalne zajednice, ali i da
je ovo prilika za zapo{qavawe
gra|ana i o~uvawe biolo{ke
raznovrsnosti i eko-sistema.

Svjetski ugledan ekonomski
~asopis "Fajnen{el tajms"
("Financial Times") uvrstio je

Bijeqinu na drugo mjesto liste sa
deset ocijewenih malih evropskih
gradova najisplativijih za poslo-

vawe u 2018-2019. godini, a u kate-
goriji malih regiona budu}nosti od
deset evropskih regiona Republika
Srpska je zauzela deveto mjesto.

- Uvr{tavawe na liste
najuspje{nijih evropskih gradova za
biznis je potvrda da su napori
Gradske uprave da pojednostavi pro-
cedure za pokretawe poslovawa i
stvori uslove za privla~ewe inves-
ticija prepoznati i van granica
Bosne i Hercegovine, odnosno,
regiona. Istovremeno, ovo je dobra
promocija Bijeqine i Republike
Srpske u cjelini. Prije nekoliko
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godina Bijeqina je dobila i serti-
fikat BFC za povoqno poslovno
okru`ewe i realno je o~ekivati da
}e se u narednom periodu poja~ati
interes investitora za ulagawe u
na{ Grad - ocijenio je
gradona~elnik Bijeqine Mi}o

Mi}i}.
"Fajnen{el tajms" je ocjewivao

uslove za poslovawe u {est kate-
gorija po gradovima i regijama
{irom Evrope, a pored Bijeqine, na
listama najpo`ewnijih gradova za
investirawe u regionu, izme|u

ostalih, na{li su se i Zvornik,
Prijedor, Zrewanin, Vrawe,
Zaje~ar, Sremska Mitrovica,
Sombor, [tip, Prilep, Skopqe, kao
i Zapadnohercegova~ki kanton u
FBiH.

Na sjednici Privrednog savjeta o
novostima u privrednom ambijentu

Na nedavno odr`anom sastanku
Privrednog savjeta Grada Bijeqina,
izme|u ostalog, predstavqene su
aktivnosti u vezi sa resertifikaci-
jom Grada Bijeqina kao Grada sa

povoqnim poslovnim okru`ewem
prema zahtjevima BFC SEE standar-
da (Business Friendly Certification
South East Europe), podsjetiv{i da

je Grad Bijeqina jo{ u junu 2015.
godine ispunio uslove za BFC ser-
tifikaciju Grada. BFC sertifikat
postao je pokazateq efikasne
lokalne uprave i povoqne investi-

cione klime, gdje se svim potenci-
jalnim investitorima daju garancije
da }e u sertifikovanim jedinicama
lokalnih samouprava dobiti

najvi{i nivo usluga.
-  Grad u naredna dva mjeseca treba

da obezbijedi obimnu neophodnu
dokumentaciju za obnovu BFC ser-
tifikata, na ~emu Gradska uprava
intenzivno radi - istakao je savjet-
nik gradona~elnika Bijeqine Vlado
Simeunovi}.

[ef Odsjeka za lokalni ekonoms-
ki razvoj i evropske integracije
Ankica Todorovi} najavila je da }e
u martu ove godine po~eti izrada
revizije Strategije razvoja Grada
Bijeqina, koja predstavqa kqu~ni
strate{ko-planski dokument Grada
Bijeqina, na osnovu koga }e se odvi-
jati rast i razvoj zajednice.

Govore}i o sprovedenoj evaluaciji
Strategije, ona je navela da je evalu-
acija izvr{ena kroz ocjenu osnovnih
aspekata Strategije koji se odnose
na relevantnost, efektivnost,
efikasnost, uticaj i odr`ivost.

- Najzna~ajniji projekti realizo-
vani na podru~ju Grada Bijeqina u
proteklom periodu bili su u skladu
sa definisanim strate{kim
fokusima - pojasnila je
Todorovi}eva i podstakla ~lanove
Privrednog savjeta da uzmu aktivno
u~e{}e u procesu revizije
Strategije, kako bi se uspostavio
zajedni~ki strate{ki plan na nivou
Grada, koji ukqu~uje potrebe/zaht-
jeve privrede.

Direktor Zavoda za zapo{qavawe
Republike Srpske filijala
Bijeqina, Sini{a Kajmakovi} obav-
ijestio ~lanove Savjeta da Zavod, u
saradwi sa Univerzitetom
Sinergija, radi da organizovawu
Sajma zapo{qavawa, privrede i
obrazovawa.


